
Inspraak VOF Stal Staal 

Goedenavond Commissieleden en overige aanwezige, 

Mijn naam is Paulisn S#aal. Ik eta pier samen met mijn vader Gerard om de toekomst van 
ons bedrijf to redden. Ik Licht da# graag aan u toe. 

1. De gemeente Eemnes heeft plannen in voorbereiding voor ontwikkelrng van een 
groot zonnevetd (35 hectaren) naast ons bedrijf: paardenpensionstal Staat: 

2. Dit bedrijf is opgebouwd door mijn ouders, Gerard en Mirjam, en ikzelf werk sinds 
2018-na afrondingvan mijn hbo-studie "equine sports and business"-fulltime mee 
in het bedrijf (daarvoor at parttime). Sinds 1 januari 2023 zit ik ats partner in de VOF 
samen met mijn ouders, dit met de bedoeting om het bedrijf over enige jaren 
zetfstandig voort to zetten. 

3. Het plan voor de aanleg van dit enorme zonnevetd gaat ten koste van ons bedrijf en 
zet de bedrijfsopvolging op losse schroeven. 

a. Stal Staal biedt een uniek aanbod aan waarin he# welzijn van paarden 
centraal staat. Essentieel hierbij is dat de paarden 24/7 gedurende minimaal 
5 maanden per jaar in groepen van weidegang genieten. 24/7 vrije beweging in 
een kudde zorgt voor een ge2ond en happy paard. Drt komt niet atleen het 
wetzijn van de paarden maar ook dal van de eigenaren ten goede: Het geeft 
ergenaren meer vrijheid, ze zijn minder tijd kwijt aan stal mesten en andere 
randzaken en kunnen meer tijd doorbrengen met hun getiefde paard. 

b. Door het voorgenomen plan drergt Stal Staal de helft van de beschikbare 
weidegrond to verliezen. Dit betreft gronden die nu worden gepacht maar 
doordat de projectontwikkelaar nu prijzen biedt aan de grondeigenaren die 
ver uitgaan boven gangbare agrarische prijzen. Treedt het effect nu al op dal 
gronden die at meer dan 25 jaar bij Stal Staat in gebruik zijn, door de eigenaar 
verkocht gaan worden aan de projectontwikketaar. 

c. Wanneer deze gronden niet Langer gebruikt kunnen worden last dat de 
bedrijfsvoering in hoge mate aan. 

i. Er kan niet Langer aan alte paarden 24/7 weidegang geboden gaan 
worden. 

ii. Dit betekent ten eerste dal de paarden vaker gecirculeerd moeten 
worden van stal Haar land en vice versa. Dit betekent een forse 
toen~me van werkzaamheden met dezetfde of meer menskracht. 

iii. Minder land betekent minder beweiding en een mindere opbrengst van 
ruwvoer. Dit betekent hogere kosten: 

iv. Het unieke concept met votledige weidegang is dan bovendien niet 
Langer mogelijkwat de aantrekkelijkheid van onze statvermindert. 
Gevotg hiervan is dal klanten minder bereid zutlen zijn om hogere 
statgetden to betaten. Terwijt dit essentieel is, nret alteen voor nu maar 
zeker ook gezien de in de nabije toekomst noodzakelijke investeringen 
om aan de richtlijnen voor dierenwetzijn to blijven votdoen. 





v. Een andere optie zou kunnen zijn om het aantal paarden met de hetft 
to verminderen. Dat gaat echter ook ten koste van de 
levensvatbaarheid uan het bedrijf. 

4. Het plan tast bovendien het waardevolte landschap van de polder van Eemnes aan. 
Bij eerdere aanvragen voor uitbreiding van onze bedrijfsgebouwen werkte de 
gemeente vaak niet mee, met als argument de waarde van het cultuurhistarische 
overgangsgebiedvan de Utrechtse Heuvetrug Haar het weidse Eempolder tandschap 
die hierdoor aangetast zou worden. Kennelijk geldt dit niet voor de aanleg van een 35 
hectare groot zonneveld? {k vraag me of of d'rt niet in strsjd is met het 
gelijkheidsbeginsel. 

5. Dit plan is bovendien rn strijd met het kabinetsbeteid dat per 1 januari 2024 Been 
vergunningen meer worden verteend voor de aanteg van nieuwe zonneparken op 
tandbouw- en natuurgronden. Zie de brief van demissionair minister Hugo de longe 
aan de Tweede kamer. Hierin staat dat zonneparken op landbouw- en natuurgronden 
een to groot bestag leggen op de schaarse ruimte en dat on gebruikte terreinen in 
tandeliJk gebied in de nieuwe voorkeursvolgorde pas in Laatste instantie en bij hoge 
uitzondering mogelijk zijn. 

6. Samenvattend zijn wij van mening dat de gemeente - door dit plan mogelijk to maken 
wat door de projectontwikkelaar uitgevoerd zal gaan worden - voorbijgaat aan de 
belangen van ons bedrijf. Hierdoor ondervinden wij direct schade en wordt de 
levensvatbaarheid uan het bedrijf op iets langere termijn sterk aangetast. De 
bedrijfsopvolging zal hierdoor een haast onmogelijke opgave worden. Mijn toekomst, 
het overnemen van dit bedrijf, waar ik al heel mijn Leven naartoe werk. Wordt mij op 
deze manier ontnomen. 

Afsluitend vraag ik u ats teden van deze commissie om niet met het plan zoats nu op 
tafet ligt in to stemmen. Ik vraag u om tenminste de gronden dee wij nu gebruiken buiten 
het plan to laten. Dit vanwege van mijn toekomst als jonge ondernemer en het 
voortbestaan van ons bedrijf. 

Dank voor jullte tijd. 
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